



လိာ်ခါာ်သးကညီပိာ်မုာ်ကရု

အလံာ်ဆာဂုဆာဝါဆုကညီဖိခဲလာ်

ဖဲတါမလကပီကညီမထုရုမုာ်နံဆာကုအလိာ်ပျဲထီာ်(၇၄)ဝိတဝီ

လါခူးထီာ်(၈)သီ, ၂၇၆၃နံာ်

လါအီကုာ်(၁၂)သီ, ၂၀၂၄နံာ်

ဆု

ကညီကလုာ်ခိာ်နံာ်, သိာ်ဖူမုာ်ခွါဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမုာ်ခဲလာ်,

တနံအံမုာ်ဝဲ မုာ်နံလုာ်ဒိာ်ပျဲဒိာ်တနံလုာ်ပဝဲကညီဖိကိးဂုဒီးအဂီာ်ခီဖျိလုာ်ပမတါသုာ်နီာ်ထီာ်ဘာ်ကုကညီမထုရုတဖာ်လါအခိာ်ပျဲဒီးတါသုာ်ဖူသးဖူ, တုာ်ဆါခိာ်ခါအသးဒီးဟ့ာ်လီတုာ်အသးလုပပုကလုာ်ကထုာ်ဖျဲထီာ်ကွံာ်လုာ်ဆီာ်တါမနုာ်, အိာ်ဒီးတါတုာ်သိးထဲသိး, အိာ်ဒီးနီာ်ကစာ်တါစံာ်ညီာ်ပလီသးခွဲးယာ် အလါအပျဲဒီးကအိာ်မုာ်ဘာ်ပျဲဒီး သူးသုာ်လုကပီ ဖဲပုတကလုာ်လုာ်သုာ်ညါပာ်ပနီာ်ပုလါဟီာ်ခိာ်တဘုာ်အံအဖိခိာ်အဂီာ်အယိန့ာ်လီ.

ကညီမထုရုတဖာ်အံပာ်ယုာ်ဒီးသူးခိာ်သူးနံာ်, ပဒိာ်ပပုာ်, သူးမုာ်သံာ်ဘိဒီးကမုာ်တဖာ်လုာ်ဟ့ာ်လီကွံာ်အသးသမု လါ အပုကလုာ်တါထုာ်ဖျဲတါသဘျအဂီာ် ခီဖျိအဝဲသုာ်နာ်ဒီး မာဲဒုအယိ, ပဝဲကိးဂုပကြူး ပာ်လုပာ်ကပီအီဒိာ်မးန့ာ်လီ. ပပုကလုာ်အါဂု မုာ်ကဲထီာ်မထုရုဘာ်ဆာ် ပတဒီးန့ာ်ဘာ်ကုတါသဘျ, တါတုာ်သိးထဲသိး, နီာ်ကစာ်တါစံာ်ညီာ်ပလီသးအလါပျဲဒီးဘာ်, မုဒါအိာ်ဝဲဒုာ်လါနုယာ်ပဝဲကိးဂုပမုာ်အဲာ်ပမထုရုဒီးပကဘာ်ဟံးထီာ်ဖိထီာ်စံာ်စါနုဒါလါအဝဲသုာ်ပာ်လီတဲာ်တုာ်န့ာ်ပုဒီး မလါပျဲကုအဝဲသုာ်တါမိာ်န့ာ်သးလီ, ပပုကလုာ်တါမိာ်န့ာ်သးလီသုာ်တဖာ်န့ာ်လီ. မုတမုာ်လုပအိာ်ဒီးမထုရုတဖာ်ဘာ်ဒီးပကညီဖိအံပတအိာ်မုာ်ဘာ်တုမုာ်မဆါတနံအံဘာ်ဒီးပပုကလုာ်တဖာ်ကလီမာ်ဒီးတါတသုာ်ညါဒုာ်လဲာ်ပုဘာ်န့ာ်လီ. လုာ်န့ာ် အယိအလီာ်အိာ်သပုာ်ကတါလုပကဟံာ်ဒိာ်, ပာ်လုပာ်ကပီဘာ်အဝဲသုာ်ဖဲလါအဝဲသုာ်မုာ်တအိာ်မုလါဒုာ်လဲာ်လုပသိးပကျါဘာ်န့ာ်လီ. မထုရုအါဂု မုာ်ပုလါအိာ်ဒီးတါကုာ်ဘာ်ကုာ်သု, တါထူးတါတီ, လီာ်လုဒိာ်ထီဒီး အဝဲသုာ် မုာ်ကွံာ်ထဲအကစာ်ဘျူး ဒီးအိာ်မုဒုာ်အတါသုဘာ်ဆာ် ခီဖျိအဝဲသုာ်အတါအဲာ်ဘာ်အထံကီာ်, အပုကလုာ်သတးဒီးဟူးဂဲတုာ်ဆါသးတုလုာ်လုာ်ထီာ်ကွံာ်အသးသမုန့ာ်လီ. အလီာ်အိာ်သပုာ်ကတါလုပကဘာ်ဟံာ်ပာ်ပုအဝဲသုာ်အတါအဲာ်သုာ်တဖာ်န့ာ်လီ.

ပသးအိာ်ဒူးသုာ်နီာ်ထီာ်လီဆီဒုာ်တါမထုရုဟံာ်ဖိယိဖိလါအိာ်မုလီတဲာ်တုာ်လုပသိးပကျါတဖာ်, လါပဟံာ်လုာ်ပုဘာ်သု ဒီးပအဲာ်ဒီးဟ့ာ်ဂံာ်ဟ့ာ်ဘါစုာ်ကိးသုလါ သုကဟံာ်ကဖါလုဘာ်သုသးလါ သုအိာ်ဒီးမထုရုလါသုဟံာ်ဖိယိဖိအပုန့ာ်လီ. အါ န့ာ်အန့ာ် ပဝဲလါအိာ်မုဒီးတဖာ် ပအါာ်လီစုာ်ကိးပသးလါပကအံးထွဲကွံာ်ထွဲ သကိး မထုရုဟံာ်ဖိယိဖိတဖာ်န့ာ် မုာ်ပဝဲကိးဂုပမုဒါန့ာ်လီ. ပကဘာ်ကွံာ်မုကွံာ်ကဲလီာ်ပသးဒီး မစါလီာ်ပသး ဖဲပုသးပုလါပုမာ်လီာ်တုာ်ပုအသိးန့ာ်လီ. ဖဲန့ာ်အသိးဖဲပအိာ်တပုလုာ်လုာ်ပမတါသုာ်နီာ်ထီာ်ကုကညီမထု

ရတ ဖဉ် သ့ဝဲဖဲမုၢ်နံၤအံၤဒီး မၤပုၤကလုာ်တၢ်မၤသ့ဒီး မၤစၢၤက့ၤမၤထူရၤဟံၣ်ဖိယီဖိတဖဉ်သ့ဝဲန့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်လၢထံထဉ်, ပအိၣ်လၢထံခံ, ပအိၣ်န့ၣ်လိာ်သးဟုဆဉ်မ့ၤဆွံသ့ဝဲဒီးပသးမ့ၢ်အိၣ်ပပုၤကလုာ်ဒီးအဲၣ်ပမၤထူရၤန့ၣ်ပမၤစၢၤလိာ်ပသးသ့န့ၣ်လီၤ.

ဆၢဂ့ၤဘဉ်မၤထူရၤန့ၣ်ဖိထၢဖိတဖဉ် လၢသ့မ့ၢ်ဘဉ်က့ၤဆဉ်မဲာ်ဒီး တၢ်လီၤဖျဲၣ်လီၤဟံၣ်တဖဉ်ဘဉ်ဆဉ် မံသုကဒီးန့ၢ်ဘဉ်က့ၤတၢ်သ့ၣ်မံသးမုၢ်ဒီးမံတၢ်ထံတၢ်တီကစၢ်ကဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါသ့ဒီးမၤလၢပုၤန့ၢ်ကယဲၢ်သ့တၢ်မိၣ်န့ၢ်သးလီသ့ၣ်တဖဉ် ခဲလၢာ်န့ၣ်တက့ၢ်. ပဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘဉ်က့ၤပပုၤကလုာ်ကညီဖိခဲလၢာ်လၢမံသုကပုၤဖျဲးဒီးတၢ်ဆိၣ် တံၢ်မၤန့ၢ်အကလုာ်ကလုာ်ဒီးမံသုကဒီးန့ၢ်ဘဉ်က့ၤတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အမ့ၢ်အတီၤလၢအဆိအရွဲန့ၣ်တက့ၢ်.

မံမၤထူရၤအသးသဟီၣ်ဒီး အတၢ်တုၢ်ခိၣ်ပာ်သးတဖဉ် ကလီၤဘဉ်လၢပလီၤ ဒီးမံပဝဲကိးဂၤပက အိၣ်မုၤထွဲမၤထူရၤအတၢ်မုၢ်လၢ တုၤပဒီးန့ၢ်က့ၤတၢ်သဘျူန့ၣ်တက့ၢ်. မံပကဟ့ၣ်ဆၢက့ၤပမၤထူရၤတဖဉ်ဒီး ပာ်လုာ်ပာ်ပုၤပာ်လၢပာ်ကပီၤအီၤခီဖျိပတၢ်အၢၣ်လီၤပသးလၢပကမၤအဂ့ၤကတၢ်လၢ ကဟံးထီၣ်ဖီၣ်ထီၣ်က့ၤမုၤဒါလၢအဝဲသ့ၣ်ပာ်လီၤတဲာ်တုၢ်အီၤတက့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မၤထူရၤလၢဟ့ၣ်လီၤတုၢ်လံအသးသ့ၣ်တဖဉ်အတၢ်ဆၢမုၢ်လၢအဒိၣ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဃုဃုဆူပတၢ်မၤန့ၢ်.

ပၤဆုတၢ်ကမံးတံာ်  
ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢလီၢ်ခၢၣ်သး